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Referat fra møde i det midlertidige udvalg vedrørende patientsikkerhed den 3. 

november 2016  

 

Alle medlemmer var mødt undtagen Henrik Fjeldgaard og Erik Vinther, der havde meldt 

afbud. 

  

Mødet blev hævet kl. 15.30. 
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1. Godkendelse af referat 

 

Referatet blev godkendt uden bemærkninger. 

  

Henrik Fjeldgaard og Erik Vinther var forhindrede i at deltage i sagens behandling. 
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2. Mødekalender for 2017 

 

Mødekalender blev godkendt uden bemærkninger. 

  

Henrik Fjeldgaard og Erik Vinther var forhindrede i at deltage i sagens behandling. 
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3. Orientering om den nye kvalitetsdagsorden 

 

Kontorchef Ida Rønne orienterede om elementerne i kvalitetsdagsordenen og om, hvor-

dan Region Midtjylland arbejder med den nye kvalitetsdagsorden.  

  

Med udfasning af Den Danske Kvalitetsmodel træder den nye kvalitetsdagsorden i ste-

det. Forbedringsarbejdet spiller en central rolle i den nye kvalitetsdagsorden, idet man 

med udfasningen af Den Danske Kvalitetsmodel ønsker at bevæge sig i en retning, hvor 

kvalitetsforbedringer fylder langt mere. Desuden er der en forventning om, at forbed-

ringshastigheden skal accelereres i regionerne. 
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Den nye kvalitetsdagsorden består af en række elementer både på nationalt niveau og 

regionalt niveau. I Region Midtjylland har det blandt andet medført et nyt målbillede "Et 

sundhedsvæsen på patientens præmisser".  

  

Ida Rønne fortalte, at der er oprettet tre nationale lærings- og kvalitetsteam for hen-

holdsvis apopleksi, antibiotika og palliation. Region Midtjylland er tovholder på lærings- 

og kvalitetsteam for apopleksi. Udvalget bad om at få tilsendt information om arbejdet i 

dette team. 

  

Derudover oplyste Ida Rønne, at regionsrådet på et kommende møde vil blive forelagt 

en beskrivelse af "Ny Styring" i sundhedsvæsenet.  

  

Henrik Fjeldgaard og Erik Vinther var forhindrede i at deltage i sagens behandling. 

    

Oplægget er vedlagt referatet.    
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4. Opfølgning på konferencen om Det Brugerinddragende Hospital 

 

Specialkonsulent Rene Buch Nielsen fra Koncern Kvalitet fortalte udvalget om konferen-

cen den 8. juni 2016 om Det Brugerinddragende Hospital.  



 

 

Udvalg vedrørende patientsikkerhed 3. november 2016 

 

3 

  

Aarhus Universitetshospital og VIBIS har siden 2014 samarbejdet om "Det Brugerind-

dragende Hospital". Det er hensigten, at de gode erfaringer og indsatser fra projektet 

skal spredes til regionens øvrige hospitaler.  

  

René Buch Nielsen oplyste, at man i regionen har igangsat syv regionale projekter for at 

understøtte spredningen. Disse projekter vil blive afsluttet i løbet af 2016. 

  

Henrik Fjeldgaard og Erik Vinther var forhindrede i at deltage i sagens behandling.   

  

1-00-8-14 

5. Orientering om sundhedspersoners adgang til patientoplysninger 

 

Juridisk chef i Region Midtjylland, Poul Carstensen, gav udvalget et indblik i, hvilke ram-

mer lovgivningen giver for adgang til patientoplysninger og pegede på, at der i det EPJ-

system, regionen aktuelt anvender, er nogle tekniske hindringer i forhold til mere og 

bedre tilgængelighed og deling af relevante oplysninger.  

  

Kvalitetschef, Birgitte Ostersen, påpegede, at man med det nuværende regelsæt i regio-

nen ikke kan lave kvalitetsarbejde på tværs af afdelinger. Det betyder, at kvalitetsarbej-

det kun foregår internt i en afdeling. Hun påpegede, at det tager en del personaleres-

sourcer, der kunne udføre andet arbejdet. Birgitte Ostersen lagde vægt på, at det er 

afgørende at kunne kvalitetssikre på tværs af afdelinger for at kunne følge op på, om vi 

lever op til fx kræftpakkerne.  

  

Udvalget blev orienteret om, at der aktuelt er en ny lovgivning i høring. Udvalget vil bli-

ve orienteret om loven, når den er vedtaget.  

  

Udvalget bad om at få høringsmaterialet, så der har mulighed for at drøfte problematik-

kerne med landspolitikerne.  

  

Henrik Fjeldgaard og Erik Vinther var forhindrede i at deltage i sagens behandling. 
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6. Opsummering på mødet 

 

Ingen bemærkninger. 
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7. Eventuelt  

 

Ingen bemærkninger. 

 


